

新臺北護理期刊

中華民國八十九年一月 第二卷 第一期

目 錄

執編的話 高靖秋 I

護理行政專案

ISO 9002國際品質管理系統在萬芳醫院護理部門的實務應用 楊素月・高靖秋 1

研究論文

運用競值途徑於醫院護理部門組織文化、領導型態與組織效能關係之研究 林月桂・盧美秀 5

吞嚥障礙護理措施之探討 許寶鶯・鄭 綺・陳靜敏 25

婦女接受子宮頸抹片檢查護理介入之成效 朱湄惠・陳靜敏・張碧真 37

護理學系學生人格特質與壓力症狀相關性之研究 王美業・邱淑貞・何美華 49

臺北市醫院護理人員對醫事法律知識認知情形之探討 林秋芬・盧美秀 59

精神科日間留院病房生活適應團體之成效 謝佳容・蔡素玲・蕭淑貞 71

卵巢癌婦女接受手術和化學治療經驗中的行為反應 蘇芳玉・余玉眉 85

Flanagan 生活品質量表應用於臺北地區脊髓損傷患者之探討 韓善寰 99

個案報告

一位燒傷青年的照護經驗 李嘉琳 111

應用健康信念模式及Becker 認知治療照顧一位糖尿病患者之護理過程 鍾麗英 121

投稿簡則 131

New Taipei Journal of Nursing

January 2000 Volume 2, Number 1

Contents

Remarks from the editor	Ching-Chiu Kao	I
-------------------------------	----------------	---

Nursing Administration Project

The Implication of ISO 9002 in Nursing Department at Wan-Fang Hospital	Su-Yueh Yang , Ching-Chiu Kao	1
--	-------------------------------	---

Original Article

The Application of Competing Values Approach to the Relationships in Organizational Culture, Leadership Styles and Organizational Effectiveness in the Nursing Department of Hospitals	Yueh-Kuei Lin, Meei-Shiow Lu	5
--	------------------------------	---

A study of Nursing Interventions for Swallowing Disorders	Pao-Ying Sheu, Chii Jeng, Ching-Min Chen	25
---	--	----

Pap Smear among Women: A Nursing Education Intervention	Mei-Hui Chu, Ching-Min Chen, Pi-Jen Chang	37
---	---	----

Relation Between Personality and Symptoms of Stress among Undergraduate nursing Students	Mei-Yeh Wang, Shu-Jen Chiou, Mei-Hua Ho	49
--	---	----

Taipei Nurses Knowledge About Health Laws	Chiou-Fen Lin, Meei-Shiow Lu	59
---	------------------------------	----

Effects of Living Adaptation Group on Psychiatric Day Care Ward	Chia-Jung Hsieh, Su-Lin Tsai, Shu-Jen Shiau	71
---	---	----

Behavioral Responses of Women with Ovarian Cancer Recetring Surgical Treatment and Chemotherapy	Fang-Yu Su, Yu-Mei Yu Chao	85
---	----------------------------	----

Implementing the Adapted Flanagan Quality of Life Scale in Persons with Spinal Cord Injury Living in Taipei: A Psychometric Study	Shan-Huan Han	99
---	---------------	----

Case Study

Nursing Experience in a Young Adulthood with Flame Burn	Chia-Lin Lee	111
---	--------------	-----

Caring for a Patient with Diabetes Mellitus: The Application of Health Belief Model and Becker's Cognitive Therapy	Li-Ying Chung	121
--	---------------	-----

Information for Authors		131
-------------------------------	--	-----